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PROTOKÓŁ Nr 42/XLII/18
XLII SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA OPOLSKIEGO

z dnia 29 maja 2018 r.

Obrady XLII sesji Sejmiku Województwa Opolskiego w kadencji 2014-2018 odbyły się w sali 
konferencyjnej im. Orła Białego Urzędu Marszałkowskiego Województwa Opolskiego w Opolu,                    
ul. Piastowska 14 – Ostrówek. Rozpoczęcie: godzina 10.00.

Ad 1.  Otwarcie obrad. 
Norbert Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: otwieram XLII sesję Sejmiku Województwa 
Opolskiego. Witam Panie i Panów Radnych, Zarząd Województwa wraz z Panem Marszałkiem. 
Dyrektorów UMWO i samorządowych jednostek organizacyjnych. Witam Panią Anitę Berg – Prezes 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego, Posła Ryszarda Galle, przedstawicieli mediów oraz 
mieszkańców województwa opolskiego.

Ad 2.  Porządek obrad. 
N. Krajczy: porządek obrad został Państwu wcześniej przekazany. Czy ktoś z Państwa Radnych 
chciałby do porządku obrad zgłosić swoje uwagi. Nie widzę. Dziękuję.   

Ad 3.  Przyjęcie protokołu z XLI sesji Sejmiku Województwa Opolskiego.
N. Krajczy: czy są zastrzeżenia do protokołów wyłożonych do wglądu? Nie ma. Dziękuję.                       
Stwierdzam, że protokół został przyjęty.                                       

Ad 4.  Informacja Przewodniczącego Sejmiku z prac między sesjami.  
N. Krajczy: czy są zastrzeżenia do informacji Przewodniczącego z prac między sesjami,                       
która została wyłożona do wglądu? Nie ma. Stwierdzam, że informacja Przewodniczącego z prac 
między sesjami została przyjęta.  Chciałbym poprosić Pana Dariusza Byczkowskiego o zrelacjonowanie 
wizyty Komisji Edukacji, Kultury, Nauki i Sportu w regionie partnerskim - Kraju Morawsko – Śląskim, 
oraz Pana Andrzeja Sałackiego o powiedzeniu kilku zdań na temat wizyty Komisji Współpracy                      
z Zagranicą i Promocji Regionu w regionie partnerskim - Kraju Ołomunieckim. Jednocześnie chciałbym 
poinformować, że otrzymaliśmy z Konsulatu Republiki Chorwacji w Opolu gratulacje z okazji 
jubileuszu 20-lecia Samorządu Województwa Opolskiego. Mam komunikat, że wszyscy Radni 
Województwa Opolskiego zostali zaproszeni przez Regionalną Dyrekcję Lasów Państwowych                      
w Katowicach na sesje terenową – 19 czerwca, która odbędzie się na terenie Nadleśnictwa Kup, 
tematem wiodącym będzie zrównoważona gospodarka leśna.  

Dariusz Byczkowski, Radny Województwa: oznajmił, że jako członek Komisji Nauki, Edukacji, 



2

Kultury i Sportu w dniu 10 maja gości w Kraju Morawsko – Śląskim dodając, iż udało mu się 
porozumieć z panią dyrektor Zamku w Bruntalu o współpracy partnerskiej z Zamkiem Piastów Śląskich 
w Brzegu, którego jest dyrektorem. 
Andrzej Sałacki, Radny Województwa: poinformował, o przebiegu wizyty Komisji Współpracy               
z Zagranicą i Promocji Regionu w regionie partnerskim Kraju Ołomunieckim, która wynikała                   
z kontynuacji współpracy pomiędzy regionami oraz ich wzajemnej promocji. Podczas wizyty 
członkowie komisji uczestniczyli w obradach dotyczących spraw związanych z tematyką Rady 
Ołumienieckiej w której mogliśmy czynnie uczestniczyć.  

Ad 5.  Sprawozdanie z prac Zarządu Województwa Opolskiego.
N. Krajczy: czy w tym temacie są pytania do Marszałka Województwa i Zarządu? Nie ma. Dziękuję. 

Ad 6.  Powołanie sekretarza obrad. 
Sekretarzem został Radny Herbert Czaja.

Ad 7.  Informacja o interpelacjach złożonych między sesjami.
N. Krajczy: informuję, że w okresie od dnia 24 kwietnia 2018 r. do dnia 28 maja 2018 r. udzielono 
następujących odpowiedzi na interpelacje:

 W dniu 26 kwietnia 2018 r. Radny Hubert Kołodziej otrzymał odpowiedź na interpelację w sprawie 
fatalnego stanu ul. Barlickiego w Opolu. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
Hubert Kołodziej, Radny Województwa: odpowiedź mnie nie zadowala, lecz przekazałem               
tę sprawę kolegą z Rady Miasta Opola.

 W dniu 10 maja 2018 r. Radny Zdzisław Siewiera otrzymał odpowiedź na interpelację w sprawie 
wykorzystania źródeł geotermalnych w województwie opolskim oraz zaproszenia na sesję Sejmiku 
Województwa Opolskiego we wrześniu 2018 r. Pana prof. Joachima Szulca. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
Zdzisław Siewiera, Radny Województwa: odpowiedź w pierwszej części nie jest 
satysfakcjonująca ponieważ, zapisany w jej treści zwrot „rozważa” oznacza, że takie rozważania 
mogą trwać w nieskończoność. Proponuje, aby Marszałek Antoni Konopka wykonał telefon                     
do  prof. J. Szulca i zaprosił go na sesję już we wrześniu, ponieważ od października zaczyna się rok 
akademicki.
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W okresie od dnia 24 kwietnia 2018 r. do 28 maja 2018 r. zostało złożonych                                
8 interpelacji.

1. W dniu 24 kwietnia 2018 r. Radny Ryszard Zembaczyński złożył interpelację w sprawie złożenia 
wniosku do Prezydenta Miasta Opola o utrzymanie ratowników wodnych we wszystkich kąpieliskach 
na terenie Miasta Opola. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
Ryszard Zembaczyński, Radny Województwa: tak.   

2. W dniu 24 kwietnia 2018 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie 
uczestnictwa w akcji obejmującej bezpłatne konsultacje i profilaktykę chorób naczyń krwionośnych 
nóg. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
Elżbieta Kurek, Wiceprzewodnicząca Sejmiku: tak, jestem zadowolona.  
 
3. W dniu 8 maja 2018 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie 
doposażenia karetek Opolskiego Centrum Ratownictwa Medycznego w urządzenia do kompresji klatki 
piersiowej. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
E. Kurek: tak.  

4. W dniu 8 maja 2018 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie 
wykorzystania w przygotowywanej uroczystej sesji Sejmiku z okazji 20-lecia Samorządu Województwa 
Opolskiego utworu pt. „Hej łostołwcie num Opolskie”.
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
E. Kurek: tak, dziękuje za starania w poszukiwaniu tej piosenki.

5. W dniu 8 maja 2018 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie dwóch 
osobnych decyzji wydanych przez Urząd Marszałkowski Województwa Opolskiego dotyczących wycinki 
drzew w Opolu.
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
E. Kurek: tak, dziękuje bardzo.

6. W dniu 9 maja 2018 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie kontroli 
aptek szpitalnych.
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
E. Kurek: tak, dziękuje bardzo.
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7. W dniu 9 maja 2018 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie 
konieczności podjęcia starań o pozyskanie nowych karetek pogotowia.

Interpelacja w trakcie załatwiania  

8. W dniu 14 maja 2018 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek złożyła interpelację w sprawie 
stworzenia alarmowego systemu dla osób starszych i niepełnosprawnych w województwie opolskim 
na przykładzie Województwa Śląskiego.
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
E. Kurek: tak, dziękuje bardzo.
 
Ad 8.  Interpelacje i zapytania.
N. Krajczy: czy ktoś chciałby złożyć interpelację, bądź zapytanie? Nikt. Dziękuję.           

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Opolskiego na lata 2018 – 2022.  
Stanisław Mazur, Skarbnik Województwa: szczegółowo przedstawił zmiany jakie zajdą                  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa Opolskiego na lata 2018-2022.  
Zbigniew Ziółko, Przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.   
N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.  

Pytania, Głosowanie 
        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały 

za – 21     wstrzym. - 0      przeciw – 4
Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Województwa Opolskiego                            
na 2018 rok. 
S. Mazur, Skarbnik Województwa: omawia zasadność wprowadzenia przedmiotowej uchwały.  
Z. Ziółko, Przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Pytania, Głosowanie
        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały 

za – 21     wstrzym. - 0      przeciw – 4
Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXIV/414/2013 Sejmiku 
Województwa Opolskiego z dnia 25 października 2013 r. ws. ustalenia: a) tygodniowego 
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obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 
ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela, zatrudnionych w pełnym wymiarze 
zajęć, a także nauczycieli szkół zaocznych oraz pedagogów i doradców zawodowych,                 
b) zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli,    
dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego,              
c) zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć nauczyciela będącego dyrektorem, wicedyrektorem szkoły lub pełniącego inne 
stanowisko kierownicze w szkole oraz przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji 
zajęć takim osobom.
Krzysztof Grzęda, z–ca dyrektora Dep. Edukacji i Rynku Pracy: podjęcie przedmiotowej 
uchwały jest związane ze zmianami w ustawie - Karta Nauczyciela, które dotyczą ustalenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 
ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela. 
H. Kołodziej, Przew. Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu.: komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
N. Krajczy: czy są pytania? Nie widzę.  

Pytania, Głosowanie
        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały 

za – 25  (wszyscy głosujący)    
Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 
 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Opolskiego ws. zmiany uchwały nr XXVII/304/2017 Sejmiku Województwa Opolskiego 
z dnia 28 marca 2017 roku w sprawie zasad, warunków i trybu udzielania stypendiów                 
w ramach programu pomocy stypendialnej realizowanego w ramach projektu                          
pn. „Wspieramy najlepszych II” realizowanego w ramach Poddziałania 9.1.5 RPO WO 
2014-2020.

K. Grzęda, z–ca dyrektora Dep. Edukacji i Rynku Pracy: proponowane przez nas zmiany 
dotyczą podniesienia progu do którego przysługiwałoby możliwość składania wniosków o udzielenie 
stypendium. W ubiegłorocznej uchwale o stypendium mogli starać się uczniowie których dochód                    
w rodzinie nie przekraczał dwukrotności średniego dochodu w kraju. W związku z ogólnym wzrostem 
dochodów w ostatnich dwóch latach, proponujemy aby ponieść ta stawkę do 2,5-krotności  średniego 
dochodu.   
H. Kołodziej, Przew. Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu.: komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
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N. Krajczy: czy są pytania? Nie widzę.  
Pytania, Głosowanie

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały 
za – 19     wstrzym. - 4      przeciw – 0

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Opolskiego ws. zmiany uchwały Nr XVIII/201/2016 Sejmiku Województwa Opolskiego                            
z 14 czerwca 2016 r. ws. powierzenia realizacji zadań w ciągu dróg wojewódzkich Gminie 
Dobrzeń Wielki.
Szymon Ogłaza, Członek Zarządu Województwa: jest to uchwała porządkowa związana                   
ze zmianami granic miasta Opola.  

Elżbieta Kurek, Przew. Komisji Regionalnej, Gospodarki i Turystyki: komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały 
N. Krajczy: czy są pytania? Nie widzę.  

Pytania, Głosowanie
        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały 

za – 23     wstrzym. - 1     przeciw – 0
Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 
  
Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Centrum Ginekologii, Położnictwa                 
i Neonatologii w Opolu.
Izabela Damboń –Kandziora, dyr. Dep. Zdrowia: zmiana w statucie dotyczy połączenia Poradni 
Patologii Noworodków i Wcześniaków oraz Poradni Rehabilitacji Wieku Rozwojowego i utworzeniu               
w to miejsce Poradni Neonatologicznej.

N. Krajczy, Przew. Kom. Rodz., Zdrow. i Spr. Społ.: opinia komisji jest pozytywna.                           
Czy są pytania. Nie widzę.  

Pytania, Głosowanie
        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały 

za – 24  (wszyscy głosujący)    
Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Ad 15. Informacja o działalności Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Opolu                 
za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2017 roku. 
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Anita Berg, Prezes Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Opolu: przedstawiła 
informacje o działalności SKO w Opolu za 2017 rok.
N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Ad 16. Informacja pt. „Regionalny system doradztwa metod. nauczycieli w województwie 
opolskim”. 
K. Grzęda, z–ca dyrektora Dep. Edukacji i Rynku Pracy: przedstawił informacje pt. „Regionalny 
system doradztwa metod. nauczycieli w województwie opolskim”.
H. Kołodziej, Przew. Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu.: komisja pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie. 
N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Ad 17. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Samorządu Województwa 
Opolskiego z Organizacjami Pozarządowymi oraz Podmiotami Prowadzącymi Działalność 
Pożytku Publicznego w 2017 roku. 
Izabela Podobińska, Biuro Dialogu i Społeczeństwa Obywatelskiego: przedstawiła 
Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Samorządu Województwa Opolskiego                               
z Organizacjami Pozarządowymi oraz Podmiotami Prowadzącymi Działalność Pożytku Publicznego                
w 2017 roku.  
E. Kurek, przew. Kom. Polit. Reg. Gosp. i Turystyki: komisja nie zaopiniowała pozytywnie 
sprawozdania.
Ryszard Donitza, Wiceprzew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi: komisja pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie.
H. Kołodziej, Przew. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu: komisja pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie.
N. Krajczy, Przew. Kom. Rodz., Zdrow. i Spr. Społ.: komisja pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie.
Norbert Rasch, Przew. Kom. Współpr. z Zagr. i Prom. Reg.: komisja pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie.
Dariusz Byczkowski, Przew. Komisji Rewizyjnej: proszę o dwie minuty przerwy, aby członkowie 
komisji rewizyjnej mogli się zebrać i zaopiniować przedmiotowe sprawozdanie. 
N. Krajczy: ogłaszam dwuminutową przerwę. 
Dariusz Byczkowski, Przew. Komisji Rewizyjnej: komisja nie jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała sprawozdanie.
Józef Kotyś, Wiceprzewodniczący Sejmiku: czy są pytania. Nie widzę.   
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I. Podobińska: zaprezentowała prezentację multimedialną pt. „Działania Województwa Opolskiego 
na rzecz i we współpracy z Organizacjami Pozarządowymi”. 
Tomasz Kosmala, Prezes Opolskiego Centrum Wspierania Inicjatyw Pozarządowych: 
zachęca do korzystania z Funduszu Wkładów Własnych wprowadzony przez Urząd Marszałkowski 
Województwa Opolskiego, wymieniając projekty które zostały m. in. sfinansowane z tego funduszu, 
przez Opolskie Centrum Wspierania Inicjatyw Pozarządowych. Następnie mówi o innych udanych 
inicjatywach, które były zrealizowane we współpracy z UMWO tj. „Społecznik Roku Województwa 
Opolskiego” czy „Opolska Niezapominajka”. 
Kinga Dębska, Stowarzyszenie „Pasja” z Kędzierzyna-Koźla: Stowarzyszenia „Pasja” obejmuje 
głównie tematykę związaną z teatrem i edukacją teatralną. W ramach tych działań organizujemy 
warsztaty dla dzieci i młodzieży wspólnie z Gminą Kędzierzyn-Koźle. W 2016 roku pojawiła                       
się możliwość skorzystania z programu „EDUKO” do którego przystąpiliśmy. Dzięki któremu 
rozszerzyliśmy swoją działalność. 
Szymon Wolf, Prezes Stowarzyszenia Studentów Uniwersytetu Opolskiego „JUVENES”: 
mówi podjętych inicjatywach przez stowarzyszenie we współpracy z Samorządem Województwa 
Opolskiego. Sztandarowym projektem, który jest realizowany na skalę ogólnopolską jest „Zimowa 
Giełda Piosenki” który otrzymał nagrodę uniwersytecką „ProJuvenes”. Innym wydarzeniem,                   
które stowarzyszenie współorganizowało była gala animatorów i twórców kultur, która była 
skierowana m. in. do wszystkich studentów z Opolszczyzny. 
Anna Bednarska, Opolska Regionalna Organizacja Turystyczna: potwierdza zdanie wyrażone 
przez poprzednie osoby, że wiele sztandarowych projektów realizowanych przez organizacje 
pozarządowe nie mógłby być zrealizowane bez wsparcia Samorządu Województwa. Takimi dwoma 
najważniejszymi projektami realizowanymi przez OROT były „Wspólne Dziedzictwo” oraz projekt 
dotyczący ścieżek rowerowych na pograniczu polsko-czeskim, będące finansowane z Interregu.
Eugeniusz Brudkiewicz, Prezes Opolskiego Oddziału Stowarzyszenia Współpracy Polska- 
Wschód: informuje, że stowarzyszenie w ostatnim czasie zostało uhonorowane za 25-lat działalności 
Medalem Mickiewicz-Puszkin, co świadczy o pracy jaką przez ten czas wykonało. Dziękuje wszystkim 
Członkom Zarządu Województwa Opolskiego oraz pracownikom Departamentu Współpracy                       
z Zagranicą i Promocji Regionu oraz Departamentu Sportu i Turystyki oraz za wspólne inicjatywy, 
które udało się zrealizować.
Magdalena Pobóg-Lenartowicz, Komendantka Chorągwi Opolskiego Związku Harcerstwa 
Polskiego: mówi o początkach kształtowania się Forum Młodzieży Województwa Opolskiego oraz              
o pomocy ze strony Samorządu Województwa przy jego stworzeniu. Inicjatywa utworzenia forum 
okazała się dużym sukcesem. Podczas trwającej już drugiej kadencji, młodzież samodzielnie 
opracowała założenia i funkcjonowanie forum, co było od początku jednym z założeń. 
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Andrzej Buła, Marszałek Województwa: chwali organizacje pozarządowe za ich profesjonalne 
przygotowanie dzięki któremu w odpowiedni sposób gospodarują środkami finansowymi.                    
Składa wielkie podziękowania członkom organizacji pozarządowych i stowarzyszeń, za ich ciężką 
pracę i za poświęcony wolny czas. Ponadto składa podziękowania pracownikom urzędu 
marszałkowskiego i jednostek organizacyjnych, którzy aktywnie współpracują z organizacjami 
pozarządowymi przy wydatkowaniu funduszy. Informuje, że chciały w tym momencie wręczyć                  
40 defibrylatorów dla strażaków ochotników z powiatów kluczborskiego, głubczyckiego oraz oleskiego, 
którzy otrzymają te urządzenia dzięki projektom złożonym w ramach Marszałkowskiego Budżetu 
Obywatelskiego. 
Roman Kolek, Wicemarszałek Województwa: ta inicjatywa jest szczególnie ważna, gdyż wynikła 
z naturalnych potrzeb oraz narodziła się z inicjatywy oddolnej. Dzięki temu możemy stwierdzić,                  
że skuteczność działania tych urządzeń będzie zdecydowanie większa. Szczególnie dziękuje strażakom                      
za przygotowanie tych projektów oraz za ich zaangażowanie i chęci, dzięki czemu wszyscy będziemy 
mogli czuć się bezpieczniej.         
I. Damboń –Kandziora: mówi, że zdrowie i bezpieczeństwo zdrowotne nie jest tylko priorytetem 
departamentu zdrowia lecz naszego całego społeczeństwa co widać na przykładzie projektów 
złożonych w ramach Marszałkowskiego Budżetu Obywatelskiego, których ponad połowa dotyczy 
ochrony zdrowia i polityki społecznej.             

Ad 18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania
Ad 19.  Wolne wnioski.

Ad 20.  Komunikaty.
N. Krajczy: informuję, że następna XLIII sesja Sejmiku odbędzie się we wtorek 19 czerwca 2018 r.              
o godz. 10.00.

Ad 21.  Zamknięcie obrad.
N. Krajczy: zamykam obrady XLII sesji Sejmiku Województwa Opolskiego. Dziękuje Państwu                  
za uczestnictwo.

Protokołował:
Przemysław Kasztelan

Sekretarz obrad:
Herbert Czaja
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